
Sundhedsudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 15. juni 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 839
Hvad vil ministeren gøre for at sikre, at en mere en bæredygtig nordisk hospitals-emballa-
gepolitik bliver udbredt blandt offentlige myndigheder, indkøbere, brancheorganisationer 
og markedsaktører i de nordiske lande?
Hospitaler er storforbrugere af den emballage, som bl.a. af hensyn til hygiejne og kvalitet 
ledsager medicinsk udstyr og øvrige produkter til brug i sundhedsvæsenet. Forbruget 
resulterer i meget store mængder affald. Alene plastandelen af emballageaffaldet fra 
danske hospitaler anslås i dag at ligge på ca. 4.000 tons årligt. Heraf genanvendes kun 
en meget beskeden andel.
Siden 2019 har regionerne i Danmark samarbejdet med indkøbsorganisationer på sund-
hedsområdet i Sverige, Norge, Finland og Island om at udvikle nye miljøkriterier for brug 
af emballage på sundhedsområdet. Arbejdet er nu færdigt og Danske Regioner lancere-
de for nyligt ”Nordiske Kriterier for Mere Bæredygtig Emballage”. I Danmark gik regioner-
ne i gang med at bruge miljøkriterierne i slutningen af 2021. Frem mod sommeren 2022 
forventer regionerne at anvende kriterierne ifm. udbud, der har en samlet kontraktsum i 
størrelsesordenen 900 mio. kr. Tilsvarende befinder Sverige, Norge, Finland og Island sig 
i opstartsfasen, når det gælder brug af kriterierne.”

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Bertel Haarder (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Bertel.Haarder@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jane Heitmann
formand
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